
10 otázek pro ... Marka Jakubíka
JUDr. Marek Jakubík je partnerem a zkušeným advokátem v HAJDUK & PARTNERS, advokátní
kanceláři s více než 25letou tradicí v Česku, Polsku a na Slovensku. Vede slovenskou kancelář a tým
právníků řešících záležitosti klientů na Slovensku. Zaměřuje se na právo nemovitostí, veřejné
zakázky a obchodní a správní právo. Od roku 2013 je členem rozkladové komise ÚOHS v Brně. Jako
advokát zapsaný v ČAK i SAK pomáhá klientům při transakcích v obou zemích. Právní služby
poskytuje také v polštině.

1. Co máte na své práci nejraději?
V souvislosti s výkonem advokacie mám možnost potkávat mnoho zajímavých lidí, čelit spoustě výzev
ve stále nových situacích, a přitom pomáhat klientům, kteří se na mě s důvěrou obracejí. A
samozřejmě včasné zaplacení faktury za právní služby také potěší.

 

2. Jak často Vás ve Vašem oboru něco překvapí?
Po 25 letech praxe by mě už nic překvapovat nemělo, avšak překvapení jsou – bohužel – častější, než
bych si přál. Jedná se o nepředvídatelnost soudních rozhodnutí a překvapivé změny v judikatuře bez
změny příslušné legislativy, překvapením jsou pro mě mnohdy nesmyslné právní regulace. Jelikož
jsem řadu let advokátem i na Slovensku a naše advokátní kancelář působí také v Polsku, vždy
vyvolává můj údiv, proč se v jednom státě složitě zavádí něco, co v jiném státě úspěšně a jednoduše
už dávno funguje.

 

3. Který předmět byl na studiích Vaším nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměl
rád vůbec?
Obliba předmětu obvykle souvisí s konkrétním vyučujícím a já osobně rád vzpomínám na semináře z
obchodního práva s prof. Hajnem nebo na semináře z občanského práva hmotného s prof. Fialou.
Naopak nezastírám, že české dějiny státu a práva nebo mezinárodní právo veřejné jsem v oblibě
neměl.

 

4. Proč jste se rozhodl stát právníkem?
V rodině jsme žádné právníky neměli, takže mě předci v tomto směru ovlivnit nijak nemohli. Vždy mě
bavil dějepis a matematika a snažil jsem se proto najít obor, kde se uplatní logické myšlení a kde se
učí také dějepis.

 

5. Čím byste byl, kdybyste nebyl právníkem?
Přijímací zkoušky jsem dělal také na architekturu a zřejmě jsem prokázal více talentu potřebného k
přijetí ke studiu na právnickou fakultu. Zájem o architekturu mám stále a myslím, že by mě bavila
také profese učitele.

 

6. Co byste vzkázal mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Naše advokátní kancelář pořádá již několik let pro studenty středních škol z regionu akci „Podzim s



právem“, kde se otázky související se studiem na právnických fakultách a možnostmi dalšího
uplatnění v oboru velmi často objevují. Vždy opakuji, že studium na právnické fakultě umožňuje
vykonávat zajímavou práci nejen v tradičních právnických profesích. Pokud jde o volbu povolání, pak
obecně platí, že člověk by měl dělat to, co ho nejen živí, ale hlavně baví. Je vždy inspirující potkat
soudce, advokáty nebo notáře, kteří jsou na správném místě.

 

7. Kde se vidíte za 10 let?
Svět se mění, mění se také oblast poskytování právních služeb, avšak předpokládám, že i za 10 let
budu advokátem, a to nejlépe v rámci týmu, se kterým mám tu čest spolupracovat i v současnosti.
Budu rád, pokud budu mít možnost předávat své zkušenosti a znalosti mladé generaci právníků.

 

8. Kdyby pro Vás peníze nebyly vůbec důležité, co byste dělal?
Zcela určitě vím, že bych se nenudil. Měl bych nepochybně více času pro své blízké, protože najít
balanc mezi profesním a rodinným životem není vůbec jednoduché. Také vím, že bych chtěl být
něčím prospěšný pro ostatní.

 

9. Ideální způsob relaxace?
V zimě u krbu s dobrou knížkou.

 

10. Který zákon považujete za nejzdařilejší?
Nový zákon.
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